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Abstract :

The main goal of this study is embodied in examining the crucial role played by Algerian
security institutions in making people aware of the importance of fighting crime in its various
forms and preventing it, to realise the establishment of social security and stability as they are the
essential pillar of any society progression, its development and the consolidation of relations
between its members in accordance with a tight strategy. The field work was carried out at the
Direction of Communication, Information and Guidance of the second regional leadership of the
National Gendarmerie of Oran, as well as the Communication and Public Relations Cell of the
Security Direction in the province of Relizane.

Keywords: Cell phone; Security apparatus; Crime; Security strategy; Program.
Résumé :
L'importance de cette étude se résume dans la recherche du réle que joue les institutions de

stireté algérienne dans le domaine de la sensibilisation sur I'importance de la lutte contre le crime
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avec ses différentes facettes pour la prévention et l'instauration de la sécurité et la stabilité sociale
qui sont considérées comme les piliers du développement et la consolidation des relations entres
les individus selon une bonne stratégie. Le travail de terrain s'est déroulé avec la participation de
la direction de l'information, la communication et l'orientation de la deuxiéme division régionale
de la gendarmerie d’'Oran et la cellule de communication et les relations publiques de la stireté de
la wilaya de Relizane.

Mots clés Cellule de communication; Appareil sécuritaire; le crime; Stratégie sécuritaire;

Programme.
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